
Jakub Srp - Stáž v Irsku 

Díky této stáži jsem měl možnost navštívit Irsko. Byli jsme ubytováni kolem Města Cork, které 

je asi tři a půl hodiny jízdy od Dublinu. já jsem bydlel v městečku jménem Kinsale, které je 

asi třicet kilometrů jižně od Corku. Stáž zajistila moje škola, Střední průmyslová škola strojní 

a elektrotechnická a Vyšší odborná škola, ale také program Leonardo da Vinci. Pracoval 

jsem ve firmě s názvem Sovereign Sailing. Jedná se o firmu, která zprostředkovává 

projížďky na lodích, kurzy 

plavby, závody jachet a 

vyhlídkové plavby kolem 

pobřeží jižního Irska. Moje 

pracovní úkoly byly dosti 

pestré. Práce v této firmě 

zahrnuje vše od tankování a 

nabíjení lodí až po jejich 

čištění a opravu jak mechanických částí, tak elektrických rozvodů. Čistila se paluba, kokpit a 

také vnitřek lodi. Paluba se většinou čistila vysokotlakým čističem, pokud tam zbyli i po tomto 

čištění nějaké fleky musel se vzít saponát, houbička a udělat to ručně. Kokpit se čistil pouze 

hadicí s nástavcem a musel se provést „teak work“. Teak je středně tvrdé cizokrajné dřevo, 

něco jako náš dub. Což byl docela náročný úkon. Vnitřek lodi se musel vyluxovat, zbavit 

vody, která byla pod podlahou, utřít prach apod. Jako další zde byla údržba. Ta se převážně 

týkala navijáků. Každý naviják se musel nejdříve sundat a odnést. Poté se rozebral a každá 

část se umyla v benzínu. Předtím než se složil, tak 

se musel promazat. Oprava elektrických 

rozvodů zahrnoval opravu a výměnu nejen 

všelijakých světel a indikátorů, ale také 

výměnu velkých 12V baterií, opravy větráků, 

připojení nových rozvodů.  Nejen po práci, ale i 

o víkendu, jsem většinou navštívil nějakou tu 

hospůdku a dal si pití. Každý víkend jsme byli 

společně na výletě. Nejdříve jsme navštívili 

Cobh, poslední kotviště Titanicu než se potopil. 

Další byla návštěva palírny Jamesona v Midletownu, produkují tam další tři druhy irské 

whiskey. Poslední byla výprava na James Fort, který je nedaleko Kinsalu. Při této příležitosti 

jsme navštívili i místní pláž. Bydlel jsem ve skutečně velké 

rodině, která čítala šest členů a další studenty z cizích zemí. 

Jediný rozdíl v jídle je, že oni mají jako hlavní jídlo večeři a 

ne oběd jak jsme většinou zvyklí. Na tuto stáž jsem se 

připravoval většinu školního roku. Příprava se skládala 

z jazykových kurzů a seminářů ohledně země kam pojedu. 

Také jsem se zlepšil v porozumění, ale také v mluveném 

projevu. Z grantu nám byla hrazena cesta, MHD, ubytování 

a stravování. Tato stáž se mi velmi líbila a při další příležitosti bych se určitě přihlásil znovu. 


